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Statenvragen over bomenkap en onderhoud van het Poelbos bij Goes 
 
Goes, 4 januari 2024 
 
 
Vragen ingevolge artikel 44 reglement van orde aan het college van Gedeputeerde Staten  van de 
leden Inez Flameling en Ay Ling van der Spek – Thung (beide PvdA-GroenLinks )  
----------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
Toelichting:  
 
Het Poelbos nabij Goes maakt onderdeel uit van het Natuurnetwerk Zeeland en heeft op grond van 
het bestemmingsplan voor het buitengebied van de gemeente Goes  de bestemming Natuur. Het is 
een recreatiebos waar dagelijks veel mensen uit de buurt gebruik van maken. Er speelt een drietal 
zaken waar wij vragen over hebben.  
 

I. Fiets- en wandelpaden  
 
De voet- en fietspaden in het Poelbos verkeren in een zeer slechte staat van onderhoud, waardoor 
het bos steeds minder toegankelijk is. Voor rolstoel- of rollatorgebruikers is het bos nagenoeg niet 
meer toegankelijk. Staatsbosbeheer heeft inmiddels vanwege de slechte onderhoudstoestand en in 
verband met de veiligheid  zelfs enkele voet- en fietspaden afgesloten. 
 
Vanuit de dorpsraden van ’s-Heer Hendrikskinderen en ’s-Heer Arendskerke zijn de afgelopen jaren 
vele klachten daarover kenbaar gemaakt richting Staatsbosbeheer en de gemeente Goes, maar ook 
richting de provincie.  
 
In het Natuurbeheerplan Zeeland is openstelling van natuurgebieden (ook voor minder validen) 
aangemerkt als een belangrijke doelstelling1. Verantwoorde openstelling van natuurgebieden  kan 
zelfs rekenen op extra subsidie.  
 

II. Bomenkap onder de hoogspanningsleiding 
 

In februari 2021 heeft Staatsbosbeheer 1,44 hectare bos laten rooien in het Poelbos onder de daar 
lopende 150 KV hoogspanningsleiding. In verband hiermee heeft de RUD op 4 juli 2022 een 
herplantplicht vastgesteld voor Staatsbosbeheer  ter grootte van 1 ha bos. De termijn voor de 
herplantplicht is vastgesteld op 3 jaar gerekend vanaf 1 maart 2021. Dat betekent dat voor 1 maart 
2024 aan de herplantplicht moet zijn voldaan.   
 
Gelet op de veiligheidsvoorschriften van Tennet is herplanten van een bosareaal onder de 
hoogspanningsleiding niet mogelijk. Om te voldoen aan de opgelegde herplantplicht zal op andere 
gronden (locatie) aanplant plaats moeten vinden. In de Omgevingsverordening Zeeland, artikel 6.29 
lid k, staat dat de aanvraag voor herplanting op andere grond wordt gedaan uiterlijk twee jaar na de 
velling2. In het onderhavige geval is dat 1 maart 2023.  
 
 

III. Kappen 750 Essenbomen  
                                                
1 https://www.zeeland.nl/sites/default/files/digitaalarchief/ZEE2300126.pdf  
2 https://lokaleregelgeving.overheid.nl/CVDR613688  
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Vanaf 14 juli 2022 tot en met half september 2022 heeft Staatsbosbeheer 750 Essen in het Poelbos 
laten kappen in verband met de Essentaksterfte. Staatsbosbeheer heeft deze bomen laten kappen, 
hoofdzakelijk langs de voet- en fietspaden in verband met de door hun gehanteerde 
veiligheidseisen3.  
 
Wij hebben over deze zaken de volgende vragen: 
 

1. Is het college bekend met de slechte onderhoudstoestand van de fiets- en voetpaden in het 
Poelbos? 
 

  

 

 

 

2. Is het college bereid om op korte termijn met de gemeente Goes en Staatsbosbeheer te 
overleggen hoe te komen tot verbetering van  de voet- en fietspaden? Graag een toelichting. 

3. Is het college bereid om,  juist voor een recreatiebos als het Poelbos, hiervoor 
subsidiebronnen aan te wenden ter ondersteuning? Graag een toelichting.  

4. Is GS bereid om de mogelijkheid te onderzoeken om het fietspad in het Poelbos onderdeel 
te laten worden van het provinciaal fietsknooppuntennetwerk? (Bijvoorbeeld door 
knooppunt 67 en knooppunt 68 rechtstreeks met elkaar te verbinden)4 Graag een 
toelichting.  

5. Heeft uw college per 1 maart 2023 een aanvraag van Staatsbosbeheer ontvangen voor 
herplanting van de verloren 1 ha bosareaal in het Poelbos agv de kap van de daar lopende 
150KV hoogspanningsleiding?  

6. Zo ja, waar en wanneer gaat deze herplant plaatsvinden?  
 

 

 

 

 

7. Zo nee, gaat het college dan wel de RUD hier binnen afzienbare tijd actie op ondernemen, 
nu de datum per 1 maart 2024 nadert om aan de herplantplicht te voldoen? 

8. Als het college dan wel de RUD (nog) geen actie heeft ondernomen, wat is daarvan de 
reden?  

9. Indien Staatsbosbeheer niet of niet tijdig aan de opgelegde herplantplicht voldoet, is het 
college dan wel de RUD voornemens om handhavend op te treden?  

10. Is het college dan wel de RUD bekend met het feit dat de Gedragscode Bosbeheer uit 2010 
per 1 juli 2022 was verlopen en dat de Minister van Landbouw, Natuur en Voedselkwaliteit 
op het  moment dat Staatsbosbeheer was begonnen met de kap van de Essenbomen in het 
Poelbos, nog niet de nieuwe Gedragscode Soortenbescherming Bosbeheer had 
goedgekeurd?  Deze goedkeuring  is pas per 31 augustus 2022 in de Staatscourant 
gepubliceerd. 

11. Heeft het college voor de kapwerkzaamheden dan een ontheffing  aan Staatsbosbeheer 
verleend op grond van artikel 3.3., 3.8 en 3.10 van de Wet Natuurbescherming? Zo nee, 
waarom niet? 

                                                
3 https://www.staatsbosbeheer.nl/wat-we-doen/werk-in-uitvoering/zuid-beveland-poelbos-
werkzaamheden  
4 https://www.fietseropuit.nl/fietsroute/zeeland/goes/.  
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12. Is voor het kappen van een dergelijk grote hoeveelheid bomen door Staatsbosbeheer dan 
wel voldaan aan de meldplicht  voor het vellen van een houtopstand  als bedoeld in 
paragraaf 6.27 van de genoemde Omgevingsverordening? 
 

 

 

13. Heeft het college, dan wel de RUD voor het kappen van de 750 Essen in het Poelbos 
inmiddels een herplantplicht opgelegd aan Staatsbosbeheer?   

14. Is het college bereid om het initiatief te nemen om tot een breed gedragen  plan te komen 
voor het Poelbos, mede in relatie tot de herplantplicht zoals hiervoor aan de orde is gesteld, 
Zo ja in hoeverre kunnen de uitgangspunten en doelstellingen, zoals die zijn geformuleerd in 
de Zeeuwse Bosvisie, daarbij  een basis vormen? Graag een toelichting.  




